
Paroubek: ČSSD podpoří vrácení dvou miliard sociálním 

službám 
 

 
Poslanci sociální demokracie budou při projednávání státního rozpočtu na příští rok prosazovat, aby se do částky na sociální 
služby vrátily dvě miliardy, o které ji chce krátit ministerstvo práce a sociálních věcí. Šéf opoziční ČSSD Jiří Paroubek to řekl 
novinářům po setkání s předsedou Národní rady zdravotně postižených Václavem Krásou a prezidentem Asociace 
poskytovatelů sociálních služeb Jiřím Horeckým. 
 
Šéf ČSSD očekává, že zdravotně postižené podpoří poslanci napříč politickým spektrem, protože podle něj nejde o politikum. 
"Já musím říct, že pan předseda projevil velké porozumění pro naše představy a nevidí problém v tom, aby je jeho poslanci 
podpořili," uvedl Krása. 
 
Prioritami Národní rady zdravotně postižených jsou podle Krásy sociální služby, dotace ministerstva zdravotnictví a 
odstraňování bariér. Dotační systém je podle něj špatný, protože nedovoluje dlouhodobý rozvoj terénních sociálních služeb. Už 
je na limitu možností, proto chce rada systémovou změnu. 
 
Krása považuje za problematickou reformu zdravotnictví. Obává se, že přechod zdravotnictví na komerční charakter poškodí 
lidi, jejichž jediným příjmem je invalidní či starobní důchod a nemají další možnosti výdělku. Hrozí, že budou mít jen zbytkovou 
zdravotní péči, dodal. 
 
Poskytovatelé služeb se podle Horeckého obávají, že změna financování sociálních služeb, která spočívá ve snížení celkového 
objemu financí o dvě miliardy a v jejich rozdělení krajům, povede ke vzniku 14 rozdílných systémů poskytování sociálních 
služeb. 
 
Snížení částky o dvě miliardy by podle Horeckého vedlo k omezení služeb především u desítek menších poskytovatelů. Vadí 
mu také to, že podle připravované novely zákona o sociálních službách už nemají být chráněné bydlení a dílny pobytovou 
službou. V praxi to opět povede ke zmenšení nabídky služeb, dodal. 

 


